



ASTANA MEDICAL
UNIVERSITY



ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

Министерство здравоохранения Республики Казахстан, НАО «Медицинский университет Астана», Казахская национальная научная ассоциация «Оториноларингология – хирургия головы и шеи» проводят научно-практическую конференцию с международным участием «Новые аспекты в оториноларингологии – хирургия головы и шеи» и Евразийскую ассамблею оториноларингологов, посвященные 85-летию почетного заведующего кафедрой оториноларингологии НАО «МУА», заслуженного деятеля Республики Казахстан, академика Национальной академии наук, доктора медицинских наук, профессора Райса Кажкеновича Тулебаева в г. Астане 21–22 мая 2026 года.

Сессия Евразийской ассамблеи оториноларингологов состоится в НАО «МУА» 21 мая 2026 года в 15:00 по адресу: г. Астана, улица Бейбитшилик, 49/А, в большом конференц-зале университета.

Научно-практическая конференция «Новые аспекты в оториноларингологии – хирургия головы и шеи»

Открытие конференции: 22 мая 2026 года в 09:00. Регистрация участников: с 08:00 до 09:00 (фойе главного корпуса). Пленарное заседание и научные доклады: с 09:00 до 18:00 Место проведения: конференц-зал НАО «Медицинский университет Астана», г. Астана, ул. Бейбитшилик, 49/А.

INFORMATION LETTER

The Ministry of Health of the Republic of Kazakhstan, NCJSC "Astana Medical University" and the Kazakh National Scientific Association "Otorhinolaryngology – Head and Neck Surgery" are holding an international scientific and practical conference "New Aspects in Otorhinolaryngology – Head and Neck Surgery" and the Eurasian Assembly of Otorhinolaryngologists, dedicated to the 85th anniversary of Honorary Head of the Department of Otorhinolaryngology of NCJSC "Astana Medical University", Honored Figure of the Republic of Kazakhstan, Academician of the National Academy of Sciences, Doctor of Medical Sciences, Professor Rais Kazhkenovich Tulebaev.

The events will take place in Astana on May 21–22, 2026.

The session of the Eurasian Assembly of Otorhinolaryngologists will take place at NCJSC "Astana Medical University" on May 21, 2026, at 3:00 pm, at the following address: Beibitshilik Street 49/A, Astana, in the main conference hall.

Scientific and Practical Conference "New Aspects in Otorhinolaryngology – Head and Neck Surgery"

Opening of the conference: May 22, 2026, at 09:00 Participant registration: 08:00–09:00 (Main Building Lobby) Plenary session and scientific presentations: 09:00–18:00 Venue: Conference Hall of NCJSC "Astana Medical University" Astana, Beibitshilik St., 49/A.

Программа конференции «Новые аспекты в оториноларингологии – хирургия головы и шеи»

- Современные методы диагностики и лечения заболеваний среднего и внутреннего уха
- Малоинвазивная риносинусхирургия при патологии носа и околоносовых пазух
- Актуальные проблемы фониатрии
- Современные аспекты лор-онкологии
- Мастер-класс «Современные технологии эндоскопической и малоинвазивной хирургии патологии носа и околоносовых пазух»
- Мастер-класс «Микрохирургия при патологии среднего и внутреннего уха»

Мастер-классы будут проводиться 21–22 мая 2026 года в лор-центре Первой городской клинической больницы по адресу: г. Астана, ул. Кошкарбаева, 66.

Официальные языки конференции: казахский, русский, английский.

Чествование юбиляра академика Р.К. Тулебаева состоится 21 мая 2026 года в 17:00 в большом конференц-зале НАО «МУА».

Для очного участия необходима предварительная регистрация на сайте: <https://medq.ru/events/4344> (количество мест ограничено).

Подтверждение участия в конференции и темы докладов просим направлять до 15 апреля 2026 года:
Мукановой Ж.Т., e-mail: zhanetta2000@mail.ru, тел.: +7 701 514 1133
Бексултановой А.Д., e-mail: KazENT@mail.kz, тел.: +7 777 977 7426

С уважением, оргкомитет конференции «Новые аспекты в оториноларингологии – хирургия головы и шеи»

Научный руководитель конференции – Аженов Талапбек Муратович, профессор, д.м.н., заведующий кафедрой

Conference Program "New Aspects in Otorhinolaryngology – Head and Neck Surgery":

- Modern methods of diagnosis and treatment of middle and inner ear diseases
- Minimally invasive rhinosinus surgery in nasal and paranasal sinus pathology
- Current issues in phoniatrics
- Modern aspects of ENT oncology
- Master class: "Modern technologies of endoscopic and minimally invasive surgery for pathology of the nose and paranasal sinuses"
- Master class: "Microsurgery in middle and inner ear pathology"

The master classes will be held on May 21–22 at the ENT Center of Multidisciplinary City Hospital №1 Address: Astana, Koshkarbaev street, 66.

Official languages of the conference: Kazakh, Russian, English.

The ceremonial honoring of the Academician R.K. Tulebaev will take place on May 21, 2026, at 5:00 pm in the main conference hall of NCJSC "Astana Medical University".

For on-site participation, prior registration is required: <https://medq.ru/events/4344> (number of places is limited).

Please send confirmation of participation and presentation topics by April 15, 2026 to:
Z.T. Mukanova, e-mail: zhanetta2000@mail.ru, tel. +7 701 514 1133 A.D. Beksultanova, e-mail: KazENT@mail.kz, tel. +7 777 977 7426

Sincerely, Organizing Committee of the Conference
"New Aspects in Otorhinolaryngology – Head and Neck Surgery"

Scientific Director of the Conference – Talapbek Muratovich Azhenov, Professor, MD, PhD, Head of the Department